
Referat Cyklistforbundet, Vestegnen 04-08-2024 

KL: 19.00-21.00 Sted:  Miljø og Energicenteret, Høje Taastrup Blvd. 54, 2630 Taastrup 

Tilstede; Mogens (ME), Christina V (CV), Christina S(CS), Knud Anker (KAI) 

Afbud; Arne, Natasha 

Derudover afbud fra Gunvor Justesen (Albertslund), Liselotte Dahlgaard (Glostrup), Martin 
Pontoppidan (Glostrup), Tina Graugaard (Albertslund) (Alle har vist interesse for at være 
cykelambassadører og evt. deltage i bestyrelsesmøde) 

Valg af referent og ordstyrer: 

KAI referent CS ordstyrer 

  
1.     Bordet rundt (hvem er vi) og velkommen til nye deltagere/ambassadører. 
Velkomst til de nye afventer næste bestyrelsesmøde 

  
2.     Bordet rundt fra kommuner 

4.1 H-Taastrup 

Cykelbane i Torstorp: ansøgning om finansiering til forprojekt sendt til LB? foreningen. Et 
forprojekt skal åbne op for egentlig etablering. 
CV Deltog i 2 arrangementer hvor hun fortalte om indsatsen for at få flere børn på cyklen 
(Tendensklog i Taastrup, Grøn innovation i Charlottenlund). I kølvandet på 
arrangementerne vil CV lave et idekatalog vedr. fremme af cykling for børn. Kataloget 
fortjekkes af Søren Have (Concito). 
Sundhedstjek på ALD-automotive for alle der deltager i VCTA (20.000 kr i sponsorbidrag fra 
virksomheden) 
Efter henvendelse til kommunen: 2 små sejre: Høj kant ved cykeludsving Dorphs alle – 
udbedret 

Udkørsel fra Rådhuset til Høje – Taastrup Boulevard gjort cykelsikker. 
KAI trafiksikkerhedsmøde ref. : flere henvendelser der vedrører høj hastighed. KAI vil 
forfølge spørgsmålet om høj hastighed ved at tage udgangspunkt i at hastighederne i Høje-
Taastrup bør afstemmes med nabokommunerne som alle har eksempel på at hastigheden 
her er lavere. 
KAI vil lave henvendelse til Teknisk udvalg mht. forslag om ændring i afvikling af 
Trafiksikkerhedsmøde så det f.eks. fremgår hvilke henvendelser der ikke er blevet taget 
med. 
Cykelparkering i HT-C (det nye byggeri). 2 forskellige ”stoppenåle-indstillinger til 
cykelparkering. De vil nu blive standardiserede. 
Politikercykeltur i Hedehusene den 18.maj. 6 politikere tilmeldt. 
CS har aftalt med MEC (Miljø- og EnergiCentret) om store cykeltur den 9.juni med start fra 
Hovedbiblioteket med kurs mod Store Vejleå dalen og evt. lave det med Albertslund. 
Christina S planlægger ruten. MEC tager sig af sociale medier, invitation og evt. 
sundhedsbus ved hovedbiblioteket. Skoletest/trafiksikkerheds-opfølgning ved Emil fra 



MEC: indsats startet med Ole Rømer-Skolen. Derefter på læringshuset i Nærheden og 
Torstorp skole. Færdigt inden sommerferien. Christina beder ham om et mini-referat. 
Møde med Bjørn fra Klimasekretariat. CS og KAI deltog for at skabe dialog og høre om grøn 
transport omstilling. Udgangspunktet er at kommunens centre skal arbejde sammen med 
fremstød for grøn mobilitet. 
CS har fået Invitation til Seniormesse den 28.8. Vi siger pænt nej tak til at deltage. 
Friluftsrådets København Vest afdeling hvor CS-deltager er pt. blevet nedlagt. Friluftsrådets 
hovedsekretariat ønsker at reetablere afdelingen. Christina anbefaler at man bliver 
medlem af Friluftsrådet. De har i 2023 uddelt 975.000 kr. til Cyklistforbundets projekter 
ifølge vores landsformand. 
  
4.2 Vallensbæk 

Kids Tour 30.juni (3-500 børn) Kommune og Børneulykkesfonden som arrangør. 
Sædvanligt problem med cykelstier der er for smalle og ikke vedligeholdt. Specielt omkring 
letbane-byggeri hvor det roder. 
I forbindelse med Store cykeldag (som arrangeres af kommunen) uddeles folder for DCF 

Vallensbæk har politik med at alle skal cykle i børnehaverne. 
Udvidet p-plads for cykler fra 100 til 200 ved idrætscenter. Her opsættes cykelpumpe.   
  
4.3. Ishøj 
  
4.4 Albertslund 

  
4.5 Glostrup 

  

3.     Nyt fra Hovedbestyrelse. Hurtigt referat fra forårsseminar 6.april. 
CS og CV deltog med 50 deltagere. 
 Concito (Søren Have): fortalte om Concitos (grønne tænketank) og deres bud på national 
mobilitetsstrategi. Man skal fokusere på sundhed. Ikke klima, da det ikke er det der 
overbeviser folk til at cykle. 
Cyklistforbundet havde forslag til fælles kampagne for afdelingerne ”Ned med bommene” 
vejledningskatalog vedr. bomme er på vej. Signe Strandvig arbejder med det. CS vil 
formidle det. 
Den nationale cykelstrategi er under revidering og Cyklistforbundet presser på for at være 
mere ambitiøs. 
Forespørgsel vedr. Projekt Cykelvenner (pensionister der godt vil cykle med når skolebørn 
skal på tur). Her søges Velux-fonden om midler. CS og CV gav udtryk for at vores afdeling er 
interesseret. 
  
4.     hvordan samler vi information og kommunikerer vi (webmail/webdoc ved CV og CS) 
 Ønske om fællesdrev hvor alt fælles relevant arkivsystem. CV tjekker i cyklistforbundet om 
hjælp. 
  
5.     Cykel til arbejde-status: 
Da kampagnen løber 1.5. – 31.5. er der god tid endnu til at melde sig til. P.t. er status: 



Høje-Taastrup  125 

Ishøj  0 

Vallensbæk  0 

Glostrup 74 

Albertslund 41 

  

6.     Nyt om hjemmesiden 

  Referater skal altid kunne findes. CS sender det til sekretær, som lægger det på vores 
hjemmeside. Andre opfordres til at sende noget når der har været en begivenhed. Sendes 
til Hanne Østergaard (hoe@cyklistforbundet.dk) 

  
  

7.     facebookside/Indhold til nyhedsbrev/Cykelture 2024 

CV og Mogens S står som administratorer. CS spørger om administratorret – også for 
Natasha og KAI. 
  
8.     aftale mødedatoer. 
Næste møde mandag den 3. juni kl. 19-21 i Miljø- og Energicentret. KAI reserverer lokale. 
  

9.     Evt. 
CS har adskillige Tur katalog for Storkøbenhavn og Vestegnen (79 ture) som andre også kan 
få, hvis I vil lægge dem ved biblioteker elle til netværk. 
Husk! Der er særligt tilbud til nye medlemmer (150 kr på mobilepay).”PÅ cykel i 100 år” 
bog til udlån. ME har den pt. 

  

 

mailto:hoe@cyklistforbundet.dk

